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Protokół Nr 51 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 23.09.2014r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:00 14:35. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Przewodniczący Rady miejskiej w Więcborku - Józef Kujawiak 

2. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 

3. Zastępca Burmistrza Więcborka   - Iwona Sikorska 

4. Skarbnik Gminy Więcbork   - Alina Kruk 

 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich zebranych  

i przypomniał porządek obrad spotkania, który przewidywał: 

 

1. Zaopiniowanie przebiegu realizacji budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2014 roku. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 

4. Sprawy różne. 

 

Wspomniał, że w sprawach różnych wprowadzona zostanie dodatkowa pozycja do 

zaopiniowania tj. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. Poprosił o ewentualne propozycje zmian ze strony radnych, takowych nie 

wniesiono. Zatem Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

 

Zgodnie z powyższym Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu przez Skarbnik 

Gminy Więcbork i omówienie w pierwszej kolejności przebiegu realizacji budżetu Gminy 

Więcbork w I półroczu 2014 roku. 

 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odniosła się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 

2014r. 

 

Uchwałą z dnia 15 września 2014r. RIO pozytywne zaopiniowało budżet Gminy. Zdaniem RIO 

Gmina spełnia wszystkie przepisy ustawy o finansach publicznych jest też zgodna z uchwałą 

Rady Miejskiej z 30 czerwca 2011 roku dotyczącą zakresu, formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze. Informacja ta jest zawsze uzupełniana o informację  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej. Regionalna Izba Obrachunkowa 
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wniosła dwie uwagi do sprawozdania. Jedna dotyczyła braku odniesienia się w opisie  do 

udzielonych pożyczek, co spowodowane było nieuwagą. Nie było to do tej pory praktykowane 

i po prostu umknęło przy przygotowywaniu materiałów. Druga uwaga związana była  

z zakresem i formą informacji, gdzie przedstawiane jest plan i wykonanie dotacji celowych, 

przedmiotowych udzielanych jednostkom sektora finansów publicznych, jak i jednostkom 

spoza tego sektora. Według RIO w tym zakresie zabrakło odniesienia - porównania planu  

z  wykonaniem.  

 

 

Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XXXVII/325/2013       z dnia 20 

grudnia 2013 r. na dzień 01.01.2014 r. po stronie dochodów wynosił: 39.362.577,63 zł., a po 

stronie wydatków: 42.030.872,85 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2014 r. – 

dochody wyniosły: 41.979.730,82 zł., wydatki zaś wyniosły: 44.079.730,82 zł. Zaplanowana 

deficyt budżetu na dzień 01.01.2014 r. wynosił: 2.668.295,22 zł, w analizowanym okresie 

zmienił się i na dzień 30.06.2014 r. wynosi: 2.100.000,00 zł. Źródłem sfinansowania 

planowanego deficytu będzie nadwyżka budżetowa z roku 2013, zaciągnięte pożyczki  

z WFOŚiGW w Toruniu oraz kredyt z banku bądź emisja obligacji. 

 

 Plan dochodów w I półroczu 2014 r. zwiększył się o kwotę 2.617.153,19 zł.  

 

 Plan wydatków w I półroczu 2014 r. zwiększył się o kwotę 2.048.857,97 zł. 

 

 Na dzień 30.06.2014 r. budżet gminy zamknął się nadwyżką w wysokości  599.486,83 

zł.  

 Dochody majątkowe wykonano w wysokości 496.275,56 zł. Niski procent 

wykonania dochodów majątkowych spowodowany jest tym, iż dochody pochodzące 

ze źródeł zewnętrznych w większości przypadków możliwe są do osiągnięcia po 

zrealizowaniu wydatków na daną inwestycję. Natomiast w przypadku dochodów ze 

sprzedaży majątku aktualnie trwają procedury umożliwiające sprzedaż zaplanowanych 

nieruchomości. Uzyskane dochody majątkowe stanowią 2,34 % dochodów ogółem. 

 Dochody bieżące wykonano w wysokości 20.692.252,26 zł. 

 

 Wykonane wydatki majątkowe stanowią 11,21 % wydatków ogólnych. Realizacja 

zaplanowanych inwestycji trwa bądź rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast 

zrealizowane wydatki bieżące uzależnione są od pozyskanych dochodów bieżących. 

 
 

 Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych 

dotacji na te zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. 

 Wydatki były realizowane na zasadach i w terminach przyjętych w podpisanych 

porozumieniach.  

Stan wykonania inwestycji w I półroczu 2014 r. przedstawia się następująco: 

1. Przebudowa, remont pomostu oraz remont budynku hangaru służącego 

wędkarstwu, rekreacji i turystyce ogólnodostępnej wraz z jego wyposażeniem – 

inwestycja przed ogłoszeniem przetargu na roboty budowlane. 

2. Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec – inwestycja przed realizacją. 
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3. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo – Borzyszkowo na 

odcinku Lubcza – Borzyszkowo – inwestycja przed realizacją. 

4. Budowa chodnika w Sypniewie – inwestycja w trakcie realizacji.  

5. Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej na Osiedlu Łopiennik w 

Więcborku – inwestycja w trakcie realizacji.  

6. Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej na ul. Lipowej i częściowo 

Brzozowej w Więcborku – inwestycja zrealizowana. 

7. Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni 

tłuczniowej o długości 1,100 km w obrębie geodezyjnym Zabartowo cz. dz. nr 38 –  

inwestycja przed realizacją. 

8. Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: Frydrychowo, Pęperzyn, 

Runowo Kr., Zabartowo, Zakrzewek, Zakrzewska Osada – inwestycja realizowana 

na bieżąco według potrzeb sołeckich. 

9. Przebudowa drogi gminnej relacji Runowo – Zgniłka we wsi Runowo Kr. 

(utwardzenie kostka betonową) – – inwestycja przed realizacją (dokumentacja 

zgłoszenia robót budowlanych w Starostwie Powiatowym) 

10. Przebudowa ulicy Krajeńskiej w Więcborku – inwestycja przed realizacją. 

11. Przebudowa ulicy Strażackiej w Sypniewie – inwestycja zrealizowana. 

12. Przebudowa oraz podniesienie standardu przestrzeni rynku miejskiego oraz części 

ciągu spacerowego (promenady) w Więcborku oraz zagospodarowanie i 

uporządkowanie terenów zieleni Placu Jana Pawła II z wyposażeniem w elementy 

małej architektury – inwestycja zrealizowana. 

13. Wykup gruntów – wykup realizowany na bieżąco w miarę potrzeb. 

14. Rozbudowa i przebudowa cmentarza komunalnego w Więcborku – inwestycja w 

trakcie realizacji. 

15. Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku – inwestycja w trakcie 

realizacji. 

16. Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 

Przestrzennej – inwestycja w trakcie realizacji.  

17. Informatyzacja Urzędu Miejskiego w Więcborku – inwestycja zrealizowana.  

18. Termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku – inwestycja 

zrealizowana. 

19. Zakup oprogramowania dotyczącego gospodarki przestrzennej – zakup przed 

realizacją. 

20. Zakup programu komputerowego do obsługi dodatków energetycznych – zakup 

przed realizacją. 

21. Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastyczną i niezbędną 

infrastrukturę techniczną – inwestycja w trakcie realizacji.  

22. Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Więcbork – Budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie – inwestycja w trakcie 

realizacji.  

23. Realizacja systemu innowacyjnej edukacji w województwie kujawsko pomorskim 

poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych – inwestycja przed 

realizacją. 

24. Wymiana kotła c.o. na paliwo stałe w budynku Przedszkola Gminnego w 

Więcborku – inwestycja w trakcie realizacji. 

25. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przepompownią we wsi Runowo Kr. – 

dokumentacja – inwestycja w trakcie realizacji. 
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26. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami, przepompownią ścieków i 

zasilaniem energetycznym we wsi Witunia, Gmina Więcbork – inwestycja w trakcie 

realizacji. 

27. Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów innych niż 

niebezpieczne i obojętne w miejscowości Dalkowo, Gmina Więcbork – inwestycja 

przed ogłoszeniem przetargu na roboty budowlane. 

28. Budowa oświetlenia ulicznego na Osiedlu Piastowskim w Więcborku – inwestycja 

w trakcie realizacji. 

29. Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku - 

dokumentacja techniczna – inwestycja w trakcie realizacji. 

30. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – dofinansowania 

realizowane na bieżąco w oparciu o składane wnioski. 

31. Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork w 

miejscowościach Czarmuń i Witunia – inwestycja w trakcie realizacji. 

32. Remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork w miejscowościach: 

Dorotowo, Pęperzyn, Nowy Dwór, Puszcza, Suchorączek, Runowo Krajeńskie, 

Zakrzewska Osada – inwestycja w trakcie realizacji. 

33. Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

– inwestycja w trakcie realizacji.  

34. Utwardzenie kostka brukową placu przy Domu Kultury w Pęperzynie – inwestycja 

w trakcie realizacji.  

35. Budowa placu zabaw w Adamowie – inwestycja w trakcie realizacji. 

36. Budowa pomostu oraz zagospodarowanie miejsca kąpielowego przy Jeziorze 

Śmiłowskim w miejscowości Śmiłowo – inwestycja przed ogłoszeniem przetargu na 

roboty budowlane. 

37. Urządzenie i zagospodarowanie działki przy placu zabaw w Lubczy (zakup i 

montaż altany ogrodowej, utwardzenie ścieżek, barierki ochronne) – inwestycja w 

trakcie realizacji.  

38. Budowa placów zabaw w miejscowościach Jastrzębiec i Karolewo – inwestycja 

zrealizowana. 

39. Urządzenie miejsca rekreacji w miejscowości Górowatki, Gmina Więcbork – 

inwestycja po ogłoszeniu przetargu na roboty budowlane w trakcie realizacji. 

40. Zakup kosiarki samojezdnej na Stadion Miejski w Więcborku – zakup 

zrealizowany. 

41. Zakup łodzi WOPR na plażę w Więcborku – zakup w trakcie realizacji.  

 

 Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 8.060.614,03 zł, w tym 

wymagalne: 2.923.819,29 zł.  

 Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Więcborku dotyczą funduszu alimentacyjnego i ich windykacja powierzona została 

komornikowi sądowemu. Wyjaśnienia dotyczące rodzaju i ściągalności należności 

wymagalnych Urzędu Miejskiego w Więcborku omówione zostały w części dotyczącej 

działu 756.  

 Należności wymagalne MGOK w Więcborku to kwota należnej płatności za najem 

lokalu (płatność została uregulowana w dniu 01.07.2014 r.)  Natomiast należności 

wymagalne w BOOS w Więcborku to kwota zaległych płatności z tytułu odpłatności za 

pobyt w przedszkolu (1.360,10 zł), należności z tytułu dostaw usług (570,00 zł), 

należności od pracownika i byłego pracownika (8.656,44 zł).    

 Zobowiązania na dzień 30.06.2014 r. wynosiły ogółem 17.951.213,98 zł., co stanowi 

42,76 % w stosunku do planowanych dochodów.  
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 W I półroczu 2014 r. nie zaciągano kredytów i pożyczek oraz nie emitowano papierów 

wartościowych na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego 

deficytu budżetu. Na mocy upoważnienia wynikającego z § 10 pkt. 2 Uchwały 

XXXVII/325/2013 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia z dnia 20 grudnia 2013 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 2014 r. Burmistrz Więcborka 

dokonywał dziewięciokrotnie zmian w planie wydatków bieżących. W I półroczu 2014 r. 

nie lokowano wolnych środków na wyodrębnionych rachunkach bankowych. 

 

 Dochody z tytułu użytkowania wieczystego osiągnęły roczny plan, z uwagi na fakt, iż 

termin uiszczania tej opłaty mija z dniem 31.03. danego roku. Zadowalający poziom 

osiągnęły też dochody z najmu/dzierżawy mienia komunalnego. Osiągniętą kwotę 

stanowią: wpływy z ZGK Sp. z o.o. z tytułu bieżących czynszów za lokale 

mieszkalne (204.732,23 zł), zalegle czynsze za lokale mieszkalne przejęte po 

zlikwidowanym AZK (3.867,46 zł) i czynsze za dzierżawę/najem pozostałego majątku 

komunalnego (58.001,60 zł). Planowanie dochodów z tytułu przekształcenia 

użytkowania wieczystego na własność przyjęto na poziomie planu ubiegłorocznego, 

zakładając wpływ nowych wniosków. W II połowie roku plan w tym zakresie zostanie 

skorygowany. Natomiast dochody ze sprzedaży mienia, ich niski poziom wynika  

z faktu, iż aktualnie trwają procedury przetargowe. Ich rozstrzygnięcie jest 

zaplanowane na II połowę roku. Wpływy z różnych dochodów stanowią wpłaty 

nabywców nieruchomości jako zwrot kosztów wyceny nabywanych nieruchomości. 

Dochody te są ściśle związane z dochodami ze sprzedaży mienia, stąd niski poziom 

ich wykonania. Zobowiązania z tytułu zaległych czynszów przejętych po AZK to 

kwota 754.153,96 zł. Kwota spłat, jak widać powyżej jest niewielka tj. w granicach 

4.000,00 zł.  

 

 Opłata z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi 1.105.200,00 zł z tego 

wykonano 51% , co daje kwotę ponad 564.000,00 zł. Wydatki związane z realizacja 

tej ustawy – łączna kwota 426.839,25 zł. 

 

 Do realizacji wydatków z zakresu Oświaty i Opieki Społecznej Skarbnik Gminy 

uwag nie wniosła 

 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał, jak wygląda realizacja zadania na drodze Sypniewo – 

Borzyszkowo. Czy Gmina przekazała pieniądze na inwestycje. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że pod koniec ubiegłego tygodnia wpłynęła kwota 

rozliczenia wydatków, więc musiało zostać to zadanie zrealizowane. 

 

Radny Wilczyński pytał również, jak daleko zaawansowane są prace na ulicy Krajeńskiej. 

 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że zadanie jest w trakcie realizacji, jednak szczegółów nie zna. 

 

Radny Wilczyński chciał także wiedzieć, co z wymianą kotła c.o. w Przedszkolu Gminnym. 

 

To zadanie zostało już zrealizowane – Skarbnik Gminy. 
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Jaka kwota była na ten cel przeznaczona – radny Wilczyński. 

 

Około 50.000,00 zł zaplanowano na ten cel, a zrealizowano trochę poniżej planu– Skarbnik 

Gminy. 

 

Radny Wilczyński wspomniał tez o problemach przy budowie kanalizacji w Wituni. Pytał, czy 

rzeczywiście jest ona źle wykonana. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że zadanie to jest cały czas w fazie odbiorów i poprawek. 

Wykonawca zastosował kamerę do szczegółowego sprawdzenia funkcjonalności instalacji. Na 

podstawie tego badania i badania poziomów / lanie zabarwionej wody/ ustalono, że dwa punkty 

należy poprawić. Jeżeli firma – wykonawca tego nie poprawi Gmina nie odbierze prac. 

 

Radny Wilczyński mówił ponadto o zniszczonym „Witaczu”, pytając czy będzie on 

zdemontowany. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że rzeczywiście tablica została uszkodzona ale  

w rzeczywistości era takich form już się skończyła i w planach jest umieszczenie  

w przyszłorocznym budżecie Gminy „Witacza” lepszej jakości. Inna sprawa czy zyska to 

aprobatę Rady, czy nie. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że ze zdumieniem przeczytał w sprawozdaniu, że budowa 

dróg o nawierzchni z kostki betonowej na ul. Lipowej i częściowo ul. Brzozowej w Więcborku 

jest inwestycją już zrealizowaną. Z tego, co mu wiadomo na ul. Lipowej jest wykonana nie cała 

ulica, a na Brzozowej w ogóle nic nie zrobiono.  

 

Zostało zrealizowane w planie wydatków, to co zostało zaplanowane. Czy ona była w całości 

zaplanowana? – Skarbnik Gminy. 

 

Uważam, że jak się planuje ulicę, to planuje się ją w całości, a nie pół ulicy zrobione, a reszta 

„leży” albo w ogóle czegoś nie zacząć – Przewodniczący Komisji. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się od powyższego podał, że w ww. lokalizacji odbyła się 

wizja lokalna i stwierdzono, że wymagane jest zaprojektowanie oddzielnego odwodnienia i jest 

to jeden z elementów wstrzymujących dalsze prace. Na ten czas brakuje środków na wykonanie 

projektu ale ma nadzieję, że uda się je zaplanować w projekcie budżetu na kolejny rok. 

 

Może jestem w błędzie ale wydaje mi się, że w zmianach w budżecie podejmowaliśmy decyzje, 

że ta Lipowa będzie dokończona w tym roku – Przewodniczący Komisji. 

 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że środki były co prawda zwiększane o 20.000,00 zł ale, czy to 

miało wystarczyć na wykonanie całej Lipowej ? 

 

Radny Wilczyński uważał, że skoro dokonywane są zmiany, to radni powinni zostać 

poinformowani co na ile wystarczy. 

 

Skarbnik Gminy pytała, czy radny uważa, że w trakcie przedstawiania zmian nie było żadnej 

informacji w tym temacie. 
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Radny Wilczyński powiedział, że trzeba to jasno mówić. W przekonaniu radnych droga na 

Łopienniku miała być wykonana cała, a zostało sto parę metrów. Pytanie, czy jeszcze w tym 

roku będzie to dokończone. 

 

Zależy od ilości środków. nie jestem w stanie powiedzieć teraz, jakie jest wykorzystanie 

środków – Burmistrz Więcborka. 

 

Skarbnik Gminy uzupełniła, że w budżecie jest ujęte wykonanie całości. Na koniec półrocza 

była jakaś niewielka kwota wykorzystana. Była to jakaś dokumentacja. Na to zadanie 

zaplanowane jest 40.000,00zł. 

 

Jeżeli pogoda nie pozwoli na wykonanie tego zadania, to zakupiony zostanie chociaż materiał – 

Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Waldemar Kuszewski pytał, co zaplanowane jest do wykonania na ulicy Krajeńskiej 

w Więcborku pn „Przebudowa ulicy Krajeńskiej”. 

 

Dokładnie odpowiem Panu na sesji. Teraz nie jestem w stanie odpowiedzieć, co tam jest 

dokładnie zaplanowane zgodnie z projektem - mówił Burmistrz Więcborka. 

 

Pytam z tego względu, że jest to taka pozycja w budżecie, która jest już od kilku lat i zawsze 

mówi się, ze będzie to robione, a nic nie jest robione. Ewentualnie z tej pozycji ściągane są 

środki jeżeli są potrzebne pieniądze na coś innego. Natomiast pytam dlatego, ze mówione było, 

że w tym roku na sto procent będzie to wykonane – nie wiem co dlatego chciałbym się 

dowiedzieć – radny Kuszewski.  

 

Radny Szymon Grabinski pytał o zapis mówiący, ze składowisko odpadów jest w trakcie 

realizacji.  

 

Tak jest przed przetargiem – Skarbnik Gminy. 

 

Czy jest tam ujęte również doprowadzenie ujęcia wody – radny Grabinski. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśniła, że chodzi tu o rekultywacje składowiska 

odpadów, a nie dotyczy to PSZOKU –u. 

 

Radny Grabinski doprecyzował, że chodzi wszakże o to miejsce i ot czy przy okazji tej 

inwestycji można byłoby zbudować odcinek wodociągu tj. ująć to w zadaniu. 

 

Burmistrz Więcborka zapytał, czy radnemu chodzi o pismo osób, które wnosiły pisemnie  

o doprowadzenie ujęcia wodnego. 

 

Radny Grabinski potwierdził powyższe. 

 

Nie jest to ujęte w zadanie, więc nie może to być wykonane – Zastępca Burmistrza 

Więcborka. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do wydania opinii. 

 

Obecnych 10 radnych 
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Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 7 radnych 

Wstrzymało się od głosu   - 3 radnych 

 

Opinia pozytywna 

 

Jako kolejny zrealizowano punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. Projekt omówiła Skarbnik 

Gminy Więcbork. 

 

Projekt uchwały zakłada na rok 2014 zmiany w zakresie dochodów i wydatków, co ma swoje 

odzwierciedlenie w zmianach w budżecie Gminy. Ponadto jest propozycja aby część 

oszczędności powstałych z obsługi długu przeznaczyć na wcześniejszą spłatę pożyczki  

z WFOŚiGW, która nie będzie podlegała częściowemu umorzeniu długu. Pozytywna opinia 

Rady w zakresie tej uchwały i zmian w budżecie skutkować będzie zmianą kwot długu  

w całym okresie obowiązywania WPF oraz kwoty rozchodu w tym okresie. 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 6 radnych 

Wstrzymało się od głosu    - 4 radnych 

 

 

 

Opinia pozytywna 

 

 

 

W dalszej części Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2014. 

 

Zmian dokonano na podstawie: 

 

 

1. Pisma Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Kraj. nr 

PT.0761.13.2014 z dnia 22 sierpnia 2014 r. dotyczącej pomocy finansowej w wysokości 

5.000,00 zł. na zadanie pn.: „Zakup samochodu pożarniczego dla PSP w Sępólnie Kraj.”. 

2. Wniosku złożonego do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu i rozpatrzonego pozytywnie 

dotyczacego udzielenia pomocy finansowej w wysokości 3.486,61 zł. na realizację zadania 

pn.: „Ochrona środowiska na obszarach zależnych od rybactwa poprzez organizację i 

przeprowadzenie konferencji trójsektorowej na temat sposobów zachowania i 

zabezpieczenia obszarów objętych szczególnymi formami ochrony przyrody, w tym 

Natura 2000 oraz dobrych praktyk ekologicznych na terenie objętym LSROR 

Stowarzyszenia LGR „Nasza Krajna i Pałuki”. 

3. Pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.43.2014 z dnia 19 sierpnia 

2014 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w rozdz. 75814 § 2030 o kwotę 28.927,00 

zł. i § 6330 o kwotę 52.367,00 zł. z przeznaczeniem na zwrot części wydatków 

wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2013 r. 
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Ponadto: 

 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.200,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu darowizn:  

 kwota 1.000,00 zł. od Pana Andrzeja Szyszło dla Sołectwa Witunia na organizację 

dożynek gminnych, 

 kwota 200,00 zł. od Pana Mirosława Buławy dla Sołectwa Witunia na organizację 

dożynek gminnych. 

2. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 75814 § 2030 o kwotę 28.927,00 zł. dokonano z 

tytułu zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych 

w ramach funduszu sołeckiego w 2013 r. 

3. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 75814 § 6330 o kwotę 52.367,00 zł. dokonano z 

tytułu zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych 

w ramach funduszu sołeckiego w 2013 r. 

4. Korekta planu dochodów pomiędzy rozdz. 80101 § 0690 a 80103 § 0690 o kwotę 600,00 

zł. wynika z zastosowania prawidłowej klasyfikacji budżetowej. 

5. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 80101 § 6297 o kwotę 76.500,00 zł. dokonano 

z tytułu rozliczenia środków z tytułu dofinansowanie Projektu pn. „Termomodernizacja 

budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – Budynek Szkoły 

Podstawowej w Sypniewie”. 

6. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 80110 § 0970 o kwotę 7.500,00 zł. dokonano z 

tytułu większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych 

dochodów. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 220,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zaliczki na wynagrodzenie dla 

kuratora. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 85212 § 2360 o kwotę 13.086,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu środków finansowych związanych z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej. 

9. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 85219 § 0970 o kwotę 200,00 zł. dokonano z tytułu 

większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych dochodów. 

10. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 85219 § 6297 o kwotę 18.000,00 zł. 

dokonano z tytułu rozliczenia środków z tytułu dofinansowanie Projektu pn. 

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – 

Budynek MGOPS w Więcborku”. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 92109 § 0970 o kwotę 600,00 zł. 

dokonano z tytułu większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu 

różnych dochodów. 

12. Zwiększenia planu wydatków w rozdz.60016 § 4270 o kwotę 22.000,00 zł. 

dokonano w wyniku konieczności sfinansowania remontu odwodnienia drogi gminnej w 

Więcborku (ul. 600-lecia w Więcborku) oraz remontu odwodnienia ul. Spacerowej w 

Więcborku. 

13. Zwiększenia planu wydatków w rozdz.60016 § 4300 o kwotę 11.500,00 zł. 

dokonano w wyniku konieczności sfinansowania koszenia poboczy dróg gminnych w: 

Puszczy, Zabartowie, Wituni, Wymysłowie, Dorotowie, Frydrychowie, Nowym Dworze 

oraz mieście Więcbork oraz wałowania dróg gminnych w technologii gruzobetonowej. 

14. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 70005 § 4530 o kwotę 100,00 zł. 

dokonano w wyniku zmiany przepisów prawnych w zakresie podatku od towarów i usług 
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(VAT) nakładającej na nabywcę określanego rodzaju wyrobów obowiązku naliczenia i 

zapłaty tego podatku. 

15. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 1.200,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymane darowizny zgodnie z opisem zawartym w pkt. 1 

niniejszego uzasadnienia. 

16. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 754 rozdział 75411 o 

kwotę 5.000,00 zł dokonano z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu 

pożarniczego dla PSP w Sępólnie Kraj. 

17. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 196.896,00 zł. 

dokonano z uwagi na mniejsze od planowanych koszty obsługi kredytów i pożyczek. 

18. Zmian w planie wydatków w dziale 801 i 854 dokonano w związku z bieżącym 

funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork w związku ze zmianami organizacyjnymi w 

strukturze szkół gminnych. 

19. Zmiany w  planie wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80101 § 

6057 i 6059 o kwotę 98.500,00 zł dokonano z tytułu rozliczenia inwestycji pn.: 

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – 

Budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie” 

20. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85228 pomiędzy paragrafami o kwotę 

900,00 zł dokonano w celu prawidłowej realizacji zadania. 

21. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90003 i 90004 dokonano z uwagi na 

realizację zadań określonych w pkt. 12 i 13 niniejszego uzasadnienia. 

22. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 90015 i 90019 o kwotę 4.677,00 

zł. dokonano z uwagi na realizację zadań pn. „Ochrona środowiska na obszarach zależnych 

od rybactwa poprzez organizację i przeprowadzenie konferencji trójsektorowej na temat 

sposobów zachowania i zabezpieczenia obszarów objętych szczególnymi formami ochrony 

przyrody, w tym Natura 2000 oraz dobrych praktyk ekologicznych na terenie objętym 

LSROR Stowarzyszenia LGR „Nasza Krajna i Pałuki”. 

23. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 92109 § 4270 o kwotę 13.600,00 zł. 

dokonano celem remontu odwodnienia świetlicy wiejskiej w Runowie Kr. 

24. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 

6050 o kwotę 700,00 zł dokonano celem sfinansowania zakupu tablic pamiątkowych 

dotyczących wykonania zadania pn.: „Remont świetlic wiejskich na terenie Gminy 

Więcbork w miejscowościach: Dorotowo, Pęperzyn, Nowy Dwór, Puszcza, Suchorączek, 

Runowo Krajeńskie, Zakrzewska Osada”. 

25. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 

6050 o kwotę 1.000,00 zł dokonano celem sfinansowania zakupu świadectw 

energetycznych oraz tablic pamiątkowych dotyczących wykonania zadania pn.: 

„Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork w miejscowościach 

Czarmuń i Witunia”. 

26. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 pomiędzy paragrafami o kwotę 

7.600,00 zł. dokonano ze względu na realizację zadania pn.: „Wyposażenie obiektów 

pełniących funkcje turystyczne i rekreacyjne w Więcborku”. 
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Mariusz Wobszal pytał o jakie obiekty  turystyczne i rekreacyjne chodzi w przypadku 

zakupu wyposażenia – kwota 7.600,00 zł. 

 

Chodzi głównie o wyposażenie obiektów na plaży miejskiej – Skarbnik Gminy. 
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Co tam miałoby być zakupione – radny Wobszal. 

 

Sprzęt rekreacyjno-sportowy typu bilard z nakładką, cymbergaj, piłkarzyki, stół pingpongowy 

itp. w celu zagospodarowania poddasza w budynku na plaży – Zastępca Burmistrza 

Więcborka. 

 

Radny Stanisław Posieczek odniósł się do zmiany dotyczącej wsparcia finansowego Gminy 

Więcbork na zakup samochodu pożarniczego. Zwrócił uwagę, że samochód pożarniczy, który 

został sprzedany do gminy Kamień, zakupiony po części ze środków gminnych, miał być 

przekazany w powiecie wg potrzeb, a został sprzedany.  

 

Burmistrz Więcborka nadmienił, że z wnioskiem do Gminy Więcbork o wsparcie zgłosił się 

Komendant PSP w Sępólnie Krajeńskim p. Leszek Grugel. Nie zna natomiast wcześniejszych 

ustaleń, o których wspomniał radny i nie jest w stanie w tym temacie się wypowiedzieć. 

Komendant wskazał, że zakup pojazdu jest bardzo potrzeby, by ta jednostka za każdym razem 

nie musiała do pewnego typu zdarzeń tego najcięższego sprzętu. Dlatego też szukają 

możliwości zakupu lżejszego samochodu i m.in. zwrócili się o taką pomoc do Gminy Więcbork 

i Rady. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński nawiązał do punktu 13 uzasadnienia projektu, w którym mowa 

jest o środkach na odwodnienie świetlicy wiejskiej w Runowie Krajeńskim. Chciał wiedzieć, 

co konkretnie ma być wykonane w ramach zabezpieczonej kwoty. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że według tego co jej przedłożono ma być tam 

przeprowadzone kompleksowe odwodnienie obiektu. Dotychczasowe odwodnienie uległo 

uszkodzeniu przez porastające korzenie drzew, co powoduje zalewanie pomieszczeń 

piwnicznych świetlicy i sąsiednich posesji.  

 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że świetlica wiejska zaczęła również funkcjonować  

w piwnicy , a dotychczasowe odwodnienie, na pewnej odległości, które ma zapewne 

kilkadziesiąt lat nie spełnia przypisanej mu roli. Zaszła potrzeba wykonania opaski 

odwadniającej poniżej fundamentów, aby to faktycznie zbierało nadmiar wody.  

 

Radny Kuszewski rozumiał, że poprzednie odwodnienie zostało zrobione źle. Kwestia tej 

świetlicy w Runowie akurat się ciągnie, bo swego czasu, kiedy były remontowane świetlice i 

zakupiony sprzęt komputerowy, sprzęt ten miał być przeniesiony do innego pomieszczenia, bo 

piwnica była zalewana.  

 

Tam był inny system odwadniania. Była studzienka, która wyłapywała tą wodę i jest tam 

pompa z pływakiem, która przy podniesionym poziomie wody, wypompowuje ją na zewnątrz. 

Teraz chodzi o zamontowanie głębszego odwodnienia, które będzie ta wodę zbierało na 

zewnątrz, a nie w środku – Burmistrz Więcborka.   

 

Radny Kuszewski podał, że w punkcie 19 uzasadnienia widnieją zmiany w planie wydatków 

inwestycyjnych w rozdziale 80101 §6057 i §6059 na kwotę 59.395,12 zł natomiast w tabeli 

załącznika w  §6057 widnieje kwota zmniejszenia o 99.000,00 zł, a §6059 plus 500,00 zł. Rady 

pytał, która kwota jest prawidłowa. 

 

Prawidłowe jest na pewno to, co widnieje w załączniku. Zapis ten na pewno jeszcze raz 

sprawdzę i skoryguję na sesji – Skarbnik Gminy. 
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Radny Kuszewski zgłosił też pytanie do planu wydatków w dziale 600 rozdziale 60016 §4270, 

gdzie mowa jest o remoncie drogi i odwodnieniu przy al. 600-lecia i ulicy Spacerowej  

w Więcborku. Pytał jak będzie to wykonywane, kto to wykona i jakie kwoty w rozbiciu są 

przypisane tym zadaniom. 

 

Jeżeli chodzi o remont odwodnienia na Al. 600-lecia to jest tu propozycja zwiększenia  

o 15.000,00 zł, a potrzeba wynika z faktu zalewania pomieszczeń piwnicznych Gimnazjum  

w Więcborku. Remont odwodnienia na ulicy Spacerowej to koszt w granicach 7.000,00 zł. 

Kwestię wykonawcy zadania pozostawiam do rozstrzygnięcia Kierownikowi Referatu UM – 

Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił że problem związanym z zalewaniem piwnic Gimnazjum jest 

zbyt mały przekrój rur odprowadzających. Woda z całego ronda spływa rurami do rowu przy 

posesji na Al. 600-lecia i o ile cztery lata temu nie stwarzało to problemu, o tyle teraz 

„wyłapane” i skanalizowane te rury odprowadzające do rowu nie dają rady odebrać tej ilości. 

Studzienka jest przy parkingu otwartym, przy Gimnazjum i kiedy są gwałtowne opady deszczu 

rura nie jest w stanie odebrać nadmiaru wody. Woda wówczas się cofa i zalewa dolne 

pomieszczenia Gimnazjum. 

 

Radna Grażyna Witczak prosiła, by robiąc taka inwestycję być przewidującym żeby za kilka 

lat znowu problem się nie pojawił. Pamięta, jak kilka lat wcześniej oddawane były boiska 

pojawił się problem z odwodnieniem tego terenu innego typu, teraz jest kolejny problem. 

Pewnie za kolejne cztery lata okaże się, że znowu jest wzrost opadów itd. Może warto byłoby, 

zdaniem radnej zastanowić się, czy całej kwoty zadania nie przeznaczyć na zrobienie 

pożarnego odwodnienia przy Gimnazjum /chyba, że te 15.000,00 zł rzeczywiście wystarczy/,  

a darować sobie inne inwestycje, które są praktycznie chyba nie aż tak konieczne. Radna 

Zauważyła, że jeżeli chodzi o kanalizacje deszczową, to jest ona praktycznie w całym mieście 

„do kitu” i nie koniecznie trzeba się rozdrabniać dla dwóch, czy trzech mieszkańców  

z inwestycjami. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że wycena została sporządzona po przeprowadzonej wizji 

lokalnej w oparciu o wiedzę i znajomość tematu Kierownika Gminnej Spółki Wodnej  

p. Zawieja. To on twierdził, że rów, który jest, a który w ubiegłym roku był poszerzany  

i czyszczony jest w stanie odebrać tą wodę. Problem jest natomiast na odcinku pomiędzy 

rowem, a studzienką. Generalnie problem powstał z chwilą, kiedy coraz więcej powierzchni 

zostało wybetonowanych i wszyscy podłączają rynny do instalacji burzowych. Burmistrz 

powiedział również, że sugestia zostanie rozważona. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 7 radnych 

Wstrzymało się od głosu   - 3 radnych 

 

 

W sprawach różnych zgodnie z wprowadzoną zmianą do porządku obrad Skarbnik Gminy 

przedstawiła radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 
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Projekt uchwały został przygotowany na wniosek Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej nr PT.0761.13.2014 z dnia 22 sierpnia 2014 r. dotyczącej pomocy finansowej  

w wysokości 5.000,00 zł. na zadanie pn.: „Zakup samochodu pożarniczego dla PSP  

w Sępólnie Kraj.”  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję stwierdzając, że Burmistrz swego czasu mówił, 

że współpraca z PSP w Sępólnie układa się pozytywnie.  

 

Burmistrz Więcborka przyznał, że rzeczywiście w kwestii współpracy z PSP nie może 

narzekać jest ona bardzo dobra i przychyla się do złożonego przez Komendanta PSP wniosku. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 9 radnych 

Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 

Ponadto w tej części posiedzenia Przewodniczący Komisji poinformował radnych, że 

wpłynęło pismo Zarządu Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddziału w Więcborku,  

w sprawie uwzględnienia w budżecie na kolejny rok podwyżki płac dla pracowników obsługi  

i administracji zatrudnionych w placówkach oświatowych. Wniosek taki powtarza się co roku 

ale jego zdaniem jest to sprawa do rozpatrzenia już dla kolejnej Rady, w kolejnej kadencji. 

 

Przewodniczący RM  przyznał, że rzeczywiście temat ten powraca, choć trzy lub cztery lata 

temu obecny Dyrektor BOOS zapewniał, że kwestia ta została załatwiona. Dziwił się jednak, że 

o ile uposażenie grupy pracowników obsługi rzeczywiście jest zbyt niskie i tam być może 

należałoby coś zmienić, o tyle bez przerwy do tej grupy dołącza się pracowników 

administracji, którzy jego zdaniem nie zarabiają źle. W takim układzie kiedy podwyżki 

następują procentowo, to ci co maja mało dostają mało, a ci co mają wyższe pensje dostają 

więcej. Jeżeli nadal będzie stosowana taka polityka, ciągle będzie utrzymywała się 

dysproporcja na niekorzyść pracowników obsługi. 

 

Radny Wobszal mówił, że chodzi tu, jak mu się wydaje o problem spłaszczenia minimalnych 

pensji. Podobne rzeczy dzieją się i w innych zakładach, gdzie pracownicy obsługi są na 

niewielkich stawkach – nawet co starsi. Mają waloryzowane płace co jakiś czas albo w ogóle 

nie mają. Ogłaszana jest najniższa pensja krajowa i pracodawca przyjmując nawet nowych 

pracowników musi dać tą najniższą płacę. Są zakłady, które robią starym pracownikom 

dopłaty, żeby wyrównać wypłaty z tymi, którzy w danym momencie przyszli jako nowo 

zatrudnieni. Najwięcej zamieszania robi własne ta stawka minimalnej płaca. Problem 

pozostanie jeżeli gospodarka nie ruszy. 

 

Radny Ireneusz Balcer sądził, że ta sprawa  leży w gestii Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej i tam winna być skierowana. 

 

Radny Szymon Grabinski poinformował radnych o spotkaniu, które odbędzie się dnia 30 

września o godz. 8:00 przy Rondzie w Więcborku. Spotkanie z udziałem Starosty 

Sępoleńskiego, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych i Członków Zarządu Powiatu, dotyczyć 
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będzie budowy chodnika przy ulicy I Armii Wojska Polskiego i ulicy Nowodworskiej  

w Wituni. Spotkanie zorganizowane zostało na wniosek pisemny p. Tomasza Bracka. 

 

Burmistrz Więcborka poruszył problem powstały w związku z połączeniem sypniewskich 

Szkół w Zespół Szkół i opuszczeniem dotychczas zajmowanych pomieszczeń w ZSKR 

należących do Powiatu. W związku z zawansowaniem prac przy inwestycji w Sypniewie oraz 

w związku z zamiarem ograniczenia kosztów funkcjonowania oświaty na początku września 

Burmistrz zwrócił się do Starosty Sępoleńskiego z pismem, a jednocześnie projektem aneksu 

do umowy, który pozwalałby z dniem 31 grudnia rozwiązać umowę dzierżawy na wynajem 

pomieszczeń dotychczas najmowych przez Gimnazjum w Sypniewie w ZSCKR. Wspólnie  

z pełniącą obowiązki Dyrektora Zespołu Szkół w Sypniewie p. Misiak zaplanowano 

przeniesienie placówki Gimnazjum do nowo wybudowanego obiektu.  Starosta przyjął projekt 

aneksu, który zezwala na zmianę w dotychczas obowiązującym aneksie i mówi, że cyt.: „Każda 

ze stron może wypowiedzieć umowę z końcem roku szkolnego z zachowaniem rocznego 

okresu wypowiedzenia” – koniec cytatu / §8 umowy z dnia 1 września 2011 roku/. Burmistrz 

mówił, że dopóki Gmina nie uzyskała pozytywnej opinii Kuratorium odnośnie połączenia 

Szkół nie mogła umowy wypowiedzieć. Zarząd Starostwa złożył w dniu dzisiejszym 

propozycję, że rozwiązują z Gminą umowę z dniem  1 stycznia 2015 roku ale zapłacić należy 

za cały okres. Nie chcą natomiast podpisać propozycji aneksu złożonego przez Gminę 

Więcbork. Burmistrz podał, ze nie zgodził się na układ proponowany przez Starostwo, tym 

bardziej, że Gmina Więcbork od wielu lat partycypuje w inwestycje powiatowe w rożnym 

stopniu/ budowa ronda, budowy chodników przy drogach powiatowych, budowa drogi 

Sypniewo – Borzyszkowo -Lubcza/.  Zaproponował natomiast, że Gmina zgodzi się na 

podpisanie takiej umowy ale pomniejszy o wartość  nakładów poniesionych w związku  

z czynszem, wysokość dofinansowania do drogi relacji Borzyszkowo-Lubcza z naciskiem na 

to, by Starostwo dochowało, zgodnie zresztą z wnioskiem podjętym na Komisji Rolnictwa 

proporcji dofinansowania do ww. inwestycji. Starosta nie był zadowolony z takiego obrotu 

sprawy zadowolony, niemniej przekazane mu zostało iż propozycja Powiatu zostanie 

skonsultowana na Komisji Budżetu i Finansów w dniu dzisiejszym i zostanie powiadomiony  

o wypracowanym stanowisku w formie pisemnej. Dlatego też zwrócił się do członków Komisji 

o zgłaszanie sugestii, co do rozwiązania zaistniałego problemu. 

 

Radny Mariusz Wobszal pytał o jaką kwotę  do zapłaty chodzi w tym przypadku. 

 

To jest 831,40 zł czynszu miesięcznie – Burmistrz Więcborka. 

 

Przewodniczący RM uważał, że jeżeli mówi się o współpracy i ze strony Gminy Więcbork 

ona jest, to takie podejście Starostwa jest według niego bezczelnością, na którą nie należy się 

godzić i pozostać wobec niej obojętnym. Chwała Burmistrzowi, że tej propozycji Starostwa nie 

podpisał. Gmina nie powinna wobec takiego tupetu stracić nawet tych 5.000,00 zł.  

 

Radny Wobszal i Radny Grabinski pytali, czy Gmina w ostatnim czasie wykonywała jakieś 

remonty w wynajmowanych pomieszczeniach. Gdyby tak, to zdaniem radnego Wobszal Gmina 

mogłaby kwotę do zapłaty rozliczyć z poniesionymi na nie nakładami. 

 

Dotychczasowe remonty, które były zostały rozliczone pół na pół, a były to dosyć gruntowne 

remonty. Teraz są decyzje SANEPID, których nie wykonujemy świadomie, mając na uwadze 

to, że opuszczamy te pomieszczenia, więc nie będziemy tam inwestować – Burmistrz 

Więcborka.  
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Radna Grażyna Witczak była zdania, że nie ma „o co kruszyć kopii”, jeżeli jest to tak 

niewielka kwota, a przed chwilą radni podnieśli rękę, dając praktycznie taką samą kwotę tez 

Starostwu. Uważała, że Starostwo wcale nie zachowuje się nie honorowo, a jedynie przestrzega 

takiej umowy, jaką podpisali i Gmina Więcbork również. To natomiast, że Gmina „odbije 

piłeczkę” nie dając dotacji na jakąś drogę spowoduje, że tej drogi po prostu nie będzie  przez 

kolejny rok, czy kolejne ileś lat. Owszem można to skomentować ale należy zachować się 

honorowo. 

 

Radny Stanisław Piłka sugerował, aby przypomnieć Staroście, że umowa Miedzy Gminą, 

a Starostwem też była spisana odnośnie dofinansowania do inwestycji na drodze relacji 

Borzyszkowo-Sypniewo według proporcji 55.000,00 zł Gmina Więcbork, 110.000,00 zł 

Starostwo i już dwa razy po 50.000,00 zł Starostwo ze swojej kwoty ujęło. W tym przypadku 

grożą, że skasują Gminę przez dwa lata.  

 

Burmistrz Więcborka zwrócił uwagę, że droga Borzyszkowo-Lubcza jest wpisana w WPF 

Gminy Więcbork, a Starostwo Powiatowe nie. Osobiście jest za tym, aby stanąć na stanowisku, 

ze Gmina zapłaci żądaną kwotę pomniejszoną o ich inwestycje na naszym terenie  

z jednoczesnym żądaniem wpisania tego w Wieloletnią Prognozę Finansową. Cyt.: „Warto się 

trochę poboksować z Panem Starostą i Zarządem Powiatu po to, żeby mieć też jakieś 

gwarancje, że te inwestycje powstaną” – koniec cytatu. 

 

Radny Wilczyński uznał to za bardzo dobry pomysł. 

 

Radny Ireneusz Balcer stwierdził, że w Zarządzie zasiadają również radni z terenu Gminy 

Więcbork i oni winni też trochę powalczyć w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji uznał, że sprawa jest trudna, bo podpisana umowa jest jaka, a nie 

inna. 

 

Radny Wobszal sugerował, by próbowano pomimo wszystko jeszcze negocjować. 

 

Sami Państwo widzicie, jak ciężko jest podejmować decyzję. Łatwo jest krytykować daną 

podjętą już decyzję, a kiedy przychodzi do dylematu, jaką pozycję zająć – jaki krok podjąć… 

Ja mogę negocjować ale chciałbym abyście potem ”do mnie nie strzelali”, jeżeli coś się będzie 

Wam nie podobało – mówił Burmistrz Więcborka. 

 

Jeżeli z umowy musimy się wywiązać, mamy możliwości żeby na tym interesie nie stracić tzn. 

te wydane według nas bezpodstawnie pieniądze zwrócić sobie z innych źródeł. A takie 

możliwości mamy t, tam nas takie ścisłe umowy nie obowiązują. Z drugiej strony nie 

powinniśmy tolerować tego, że jesteśmy wykorzystywani przez Powiat  – Przewodniczący 

RM. 

 

Radny Piłka sądził, że jeżeli Starosta zagwarantuje nam dofinansowanie inwestycji na terenie 

gminy Więcbork – tych pierwotnych, to można te 10.000,00 zł zapłacić. Gmina też podpisała 

umowę ze Starostwem i jest w tej chwili stratna 110.000,00 zł. za taką kwotę też można byłoby 

wiele zrobić. 

 

Umowa jest umową – trzeba ją wypełnić ale też umowy można negocjować. Wyszli  

z propozycją, ze praktycznie byłaby to połowa kwoty – można powiedzieć, że jest to już sukces 
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jednej trzeciej. Można próbować znaleźć jeszcze jakieś argumenty i coś jeszcze „urwać”. 

Niemniej z umowy i tak, musimy się wywiązać, od tego nie ma odejścia – radny Wobszal. 

 

Radny Szymon Grabinski zwrócił uwagę, że Starostwo nie powinno być dla Gminy 

Więcbork konkurentem. Kiedy mówi się o dwóch konkurencyjnych firmach, czy prywatnym 

biznesie, to wiadomo, że każda strona swój biznes pilnuje. W tym przypadku powinno być 

niejako wspólne działanie. 

 

Tak ale oni też mają problemy, nie tylko my – radna Witczak.  

 

Radny Waldemar Kuszewski powiedział, że w tej chwili mówi się jaka to Gmina Więcbork 

jest wspaniałomyślna i dobra dla Powiatu, bo tylko dajemy i dajemy. Przypomniał, że 

wielokrotnie Burmistrz mówił, że nie będzie inwestował, bo to  nie droga gminna, a winnych 

sytuacjach  mówił, że co prawda inwestycja nie dotyczy naszej drogi ale nasi mieszkańcy z niej 

korzystają. W wielu gminach jest wiele miejsc, które nie należą do nich, a gmina teoretycznie 

za nie odpowiada, bo mieszkańcy od nich tego wymagają, gdyż nie interesuje ich czy jest to 

rzecz powiatu, czy województwa. Niejednokrotnie dokłada się tylko z tego względu, że 

Starostwo przystaje na wykonanie np. drogi proponując współfinansowanie. Zarówno  

w interesie Starosta, jak i Gminy leży to, że taka propozycja padła i dzięki temu nie jedną 

drogę, chodnik, czy inną inwestycje udało się zrobić. Jeżeli chodzi o rondo, to też można 

dyskutować, bo jeżeli Starostwo nie brałoby udziału w tej inwestycji, to kto wie, czy ona  

w ogóle doszłaby do skutku. Być może jeżeli wcześniej były plany łączenia szkół, trzeba było 

wcześniej rozmawiać ze Starostwem i sygnalizować swoje zamierzenia. Byłoby to pół roku 

temu, a nie stawianie sprawy w momencie otrzymania zatwierdzenia przez Kuratorium. Stąd 

też pewnie takie nie inne stanowisko Starostwa.  

 

Myśmy o tej sprawie rozmawiali i nie było to dla nikogo zaskoczeniem. Pierwsze rozmowy 

były prowadzone już w zeszłym roku na Dożynkach w Suchorączku – Burmistrz Więcborka. 

 

Z takich rozmów wynika, co wynika zresztą sam Pan Burmistrz widzi. Jeżeli takie rozmowy 

maiły być toczone, to powinny być one oficjalne, protokołowane i byłoby zawsze jakieś 

odniesienie – radny Kuszewski.  

 

Radny Wobszal jeszcze raz podkreślił, że należy dalej negocjować. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji  

                                                                                         Budżetu i Finansów 

 

                                                                                        /-/  Henryk Szwochert 

 

 

  

 

 


